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RESUM DEL PLENARI DEL CONSELL EDUCATIU MUNICIPAL DEL DISTRICTE  

Dia: dimarts 22 de novembre 2022 

Hora: 18:00h 

Lloc: Institut Rubió i Tudurí . Passeig de Mollerussa, 71 (Barri Bon Pastor) 

Assistència 

David Cadenas    Conseller d’Educació Grup Municipal Barcelona en Comú 

Adoración Garmón  Tècnica d’Educació de Districte i Secretària del CEMD 

Yolanda Gonzalez Tavira Referent territorial del Consorci d’Educació de Barcelona  

Marta Villanueva       Consellera Grup Municipal PSC 

Julia Mayor    Consellera Grup Municipal  ERC 

Xavier Planes    Direcció Escola Ignasi Iglesias 

Domi Viñas   Direcció Inst. Escola El Til•ler 

Ana Mª de la Cuesta  Direcció CEE Pont del Dragó 

Jaume Fabró   Direcció FEDAC Sant Andreu 

Laura Saus   Docent CEE Pont del Dragó 

Maria Pérez   Docent Grup Escolar Roca 

Eva Nart   Docent Sants Innocents 

Claudia     AVV Sant Andreu Sud 

Andrea Rodriguez  Comissió Inclusiva Sant Andreu 

Enric Barris   AVV Congrés-Indians 

Celina Trilla    Representant Sindical CCOO 

S’excusen: 

Marta Rubio       Direcció Escola L’Estel 

Núria Fernàndez   Representants Sindical UGT 

 (*)Si no sortiu al llistat però heu assistit al Consell, us agrairé que m’ho feu saber 

Ordre del dia 

1.-Acollida i presentació del programa educatiu del centre (M. Àngels Linde, directora)   

2.- Els estudis post obligatoris a la ciutat de Barcelona. Àrea de Postobligatoris , del Consorci 

d'Educació".  

3.- Presentació de les dades de matriculació curs 2022-23  (Yolanda Gonzalez Tavira, del CEB)  

4.- Seguiment obres futur Institut La Sagrera-Sant Andreu, espai “el triangle” i passarel·la  

(Yolanda Gonzalez Tavira i David Cadenas)  

5.- Seguiment Projecte Pictogrames (Comissió Inclusiva Sant Andreu)  

6.- Altres informacions , precs i preguntes.  
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1.-Acollida i presentació del programa educatiu del centre Institut Rubió i Tudurí 

L’Institut Rubió i Tudurí, Escola de Jardineria, és un centre educatiu que ofereix formació 

professional, per desenvolupar la trajectòria laboral en el camp de la jardineria i la gestió de 

recursos naturals i paisatgístics. 

Enllaç a l’oferta educativa : https://rubioituduri.cat/ca/oferta-educativa  

Dades de contacte:  

Passeig de Mollerussa, 71 Districte de Sant Andreu (Barri de Bon Pastor)08030 – BARCELONA 

Tel. 93 4243707              Fax. 93 4243708 

 

2.- Els estudis post obligatoris a la ciutat de Barcelona. Àrea de Postobligatoris , del Consorci 

d'Educació". Per part de la Gemma Verdes i el Josep Ramon Domingo de la Direcció 

d’ensenyaments postobligatoris del CEB. 

Entre les funcions de la direcció d’ensenyaments postobligatoris està el  gestionar i coordinar 

la xarxa de centres públics d’educació postobligatòria i de règim especial: FP, programes de 

formació i inserció, cicles professionals grau mitjà i grau superior (ordinària i dual), escoles 

d’art (inclòs batxiller) i esportives, centres d’adults, escoles oficials d’idiomes i cursos específics 

de preparació a proves per a grau mitjà i superior i d’acreditació. 

En aquest moments s’està reordenant les formacions professionals que hi ha ara a la ciutat.  

P. Ex.: 

L’institut de l’Esport a Montjuic 

Centre de l’Alimentació a Mercabarna 

Institut de Logística i de la Nàutica al Port 

Referent sanitari l’Institut Bonanova al costat de l’Hospital del Mar 

Institut Tecnològic de Nou Barris on es diversifica el batxillerat i la especificació. 

A Sant Andreu tenim (present i futur): 

-Illa Mercedes. En procés encara de definició. S’està pensant en que sigui un centre 

professional de disseny avançat en la industria robòtica. Centre d’alta capacitació amb 

Biblioteca tecnològica al servei de tota la F.P. de la ciutat. 

- La Llotja. Escola d’Art i Disseny. En projecte està l’ampliació de l’espai per passar els serveis 

universitaris que ara estan al districte de Sarrià- Sant Gervasi, passar-los a Sant Andreu . Una 

proposta seria posar al costat un Centre de formació d’Imatge i Benestar. 

-CEE Pont del Dragó. Actualment especialitzat en Arts Gràfiques i Comerç amb la idea d’obrir-lo 

a altres formacions professionalitzadores però cal una ampliació d’espai. 

-Institut La Sagrera Sant Andreu : proper curs començaran amb Batxillerat 

-Institut Dr. Puigvert fa un batxillerat d’Arts escèniques 

-Institut Princep de Viana imparteix les modalitats de batxillerat de: Ciències i Tecnologia; 

Humanitats i Ciències Socials i batxillerat esportiu 

-Institut L’Alzina fa batxillerat internacional 

-Institut Dolors Aleu fa Batxillerat Professionalitzador; el Científic Tecnològic i el Humanístic 

Social. 

 - Institut Rubió i Tudurí cap a ser l’institut del “Medi Ambient i la Sostenibilitat” (pendent de 

posar el nom definitiu) Generar un projecte educatiu únic entre l’actual institut i l’escola Viver 

Castell de Sant Foix, al municipi de Santa Maria de Martorelles. Centre educatiu públic 

https://rubioituduri.cat/ca/oferta-educativa
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d’Educació Especial, de l’Ajuntament de Barcelona, gestionat pel Consorci d’Educació de 

Barcelona. 

És podria pensar en un batxillerat en el centre amb les seves especificitats.  

 

 S’annexa l’Informe de tancament del curs 2021-2022 i inici de curs 2022-2023 dels 

ensenyaments postobligatoris a la ciutat de Barcelona que ha compartit el Consell 

Municipal de la Formació Professional de Barcelona. (Annex 1) 

 

3.- Presentació de les dades de matriculació curs 2022-23   

 * S’annexa document (Annex 2) 

4.- Seguiment obres futur Institut La Sagrera-Sant Andreu, espai “el triangle” i passarel•la   

S’ha resolt el litigi entre Patrimoni Generalitat i TMB. S’ha fet el repartiment de sòl i en aquest 

moment l’Ajuntament ja pot cedir al CEB l’espai per construir el nou Institut La Sagrera-Sant 

Andreu. 

Actualment estan en la redacció del Pla especial (per definir els usos de la parcel·la ja que 

l’institut no ocuparà tota la parcel·la cedida a l’Ajuntament)  i s’endarrerià la cessió cap a mitat 

del 2023 

5.- Seguiment Projecte Pictogrames. 

La Andrea explica al Consell en quin moment del projecte es troben.   

1)Han confeccionat un pack de pictogrames seguin la línia de pictogrames d’ ARASAAC qui 

ofereixen recursos gràfics i materials adaptats amb una llicència Creative Commons (BY - NC - 

SA) per facilitar la comunicació i l’accessibilitat cognitiva a totes les persones que, a causa de 

diferents factors (autisme, discapacitat intel·lectual, falta de llenguatge, gent gran, etc.) 

presenten greus dificultats en aquestes àrees que dificulten la seva inclusió en qualsevol àmbit 

de la vida diària. 

2) Enviaran una carta i explicació del projecte amb el pack “model”  als directors de les escoles 

de primària, els dos instituts escoles i un institut del districte per si els interessa afegir-se al 

projecte. 

 

La Yolanda G.T. dona el punt de vista des del CEB. Els espais de dins de les escoles son del CEB i 

son els vetlladors que tan el material com la distribució en els espais sigui adequat i pedagògic. 

Ja fan inclusió a les escoles.  

S’obre debat .  

Al final s’accepta que la Comissió Inclusiva continuï amb el Projecte de Pictogrames per les 

següents raons:  La Comissió inclusiva forma part de la Comunitat educativa en diferents 

escoles del districte de Sant Andreu; aquest projecte va ser aprovat en un Consell on hi havia 

també una Coordina Territorial del CEB i no es van exposar criteris en contra; tot i que al CEB li 

toca treballar per la inclusió en les escoles, en aquests moments no està per treballar 

l’accessibilitat a través dels pictogrames, si fos així, la comissió inclusiva es dedicaria a altres 

projectes; tot i que els pictogrames d’ ARASAAC son un model que pot millorar son els que 

s’utilitzen en altres espais públics i per les persones amb dificultat cognitiva s’ha de generar un 

mateix “llenguatge d’imatges” per no generar confusions; la Comissió Inclusiva té 

l’assessorament de professionals dels CEE Pont del Dragó i Sants Innocents i de docents 

d’escoles on ja funciona el llenguatge de pictogrames.   
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La Adoración informa que l’Ajuntament de Barcelona ha tret una Mesura de Govern on vol 

millorar la vida de les persones amb discapacitat de la ciutat i en aquest cas del districte de 

Sant Andreu. Una de les 4 accions principals és l’Accessibilitat Universal on s’ inclou 

l’accessibilitat cognitiva. Per exemple, la lectura fàcil i els pictogrames. 

Aquesta mesura de govern treballa perquè hi hagi accessibilitat en aquests 6 llocs: 

1. Espai públic, com carrers. 

2. Edificis. 

3. Cultura, esport i lleure. 

4. Serveis mèdics i medicaments. 

5. Comunicació. 

6. Informació i senyalització. 

 

 S’ adjunta amb l’acta els documents “Mesura de govern-Persones amb discapacitat” 

(Annex 3)i “Mesura de govern per lectura fàcil “ (Annex 4) 

 

6.- Altres informacions , precs i preguntes 

 

6.1: Sobre el Pla de Xoc: 

-En post obligatòria no n’hi ha Pla de Xoc 

-Jaume Fabró diu que s’hauria de buscar mecanismes perquè la vulnerabilitat de les famílies es 

redueixi, això seria un bon indicador de ciutat. 

-Maria Pérez: Cóm es revisen els indicadors de vulnerabilitat de les famílies per evitar 

situacions irregularitats en el Pla de Xoc ? 

-Domi Viñas: diu que les direccions dels centres haurien d’ informar al CEB els canvis de 

situacions soci-econòmiques que puguin saber de les famílies per no generar precisament 

aquestes irregularitats. 

-Eva Nart: es queixa que les escoles concertades d’educació especial no tenen Pla de Xoc i que 

per exemple si un infant ve de l’escola pública amb Pla de Xoc en quant entra en la concertada 

el perd. Tenen beques per altres departaments de l’administració, p.ex. serveis socials, però 

son molt inferior al pla de xoc. Actualment de 91 alumnes que té l’escola, 41 son vulnerables. 

És molt discriminatori l’oferta per les famílies ja que hi ha 6 CEE públics i 32 CEE concertats. 

S’haurien de revisar les ratis de l’escola especial, ja que estan encara con les de 1992 

Ana M. Cuesta diu que al CEE Pont del Dragó son el 60% de l’alumnat amb vulnerabilitat. 

 

6.2.-  

- Informacions del CEMB: 

-Comissions de treball pel curs 22-23: “Planificació educativa” ; “Educació inclusiva” ; 

“Educació per l’emergència climàtica” i “Petita infància”.  

La Eva Nart del CEE Sant Innocents formarà part de la Comissió Educació Inclusiva.  

- III Cicle de debats en clau d’educació. Calendari  (Annex 5 ) 
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6.3- Informació sobre les modificació dels membres del Consell Escolar de Sant Andreu, es 

traslladarà al CEMB la nova composició amb aquesta acta. (Annex 6) 

Noves incorporacions:  Sra. Yolanda Gonzalez Tavira como nova Coordinadora Territorial del 

CEB a Sant Andreu ;  Serveis Educatius de Sant Andreu. 

Baixa de la docent de centre públic  Marcella Freddiani. 

Canvi: Laura Montmany, anteriorment representant de famílies centre públic EB La Filadora  

ara representa a l’escola La Maquinista. 

 

6.4- El Centre de Estudis Roca proposa fer el següent Consell en les seves dependències. 

 

 


